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PROCES  VERBAL 
 

Încheiat azi, 28   februarie    2023   în şedinţa  extraordinară a Consiliului Local Cicârlău. 
 Sunt prezenti fizic in sedinta:  12  consilieri locali din cei  13  in functie .  Lipseste 
nemotivat domnul consiler Danut Nicolae .Participă domnul primar – Sorin Lupse,  consilier personal 
al primarului   si  secretar  general al comunei Georgela Pop. Şedinţa este deschisă de primarul 
comunei care  da citire ordinii de zi :  

1. Proiect de hotărâre  privind  alegerea presedintelui de sedinta  
2. Proiect de hotărâre privind  aprobarea dezmembrării  numarului cadastral 54317 Cicarlau. 
3. Proiect de hotărâre privind   desemnarea a doi consilieri pentru a face parte din comisia de  

evaluarea secretarului general al comunei Cicarlău. 
4. Proiect  de hotărâre   privind  modificarea HCL nr. 72/2022 
5.  Proiect de hotărâre privind  modificarea  HCL nr. 73/2022 
6. Diverse  

Domnul primar –  fata de propunerea    anterioara , propun aprobarea scoterii de pe ordinea de zi a 
proiectului   privind  modificarea HCL nr. 72/2022  si introducerea pe ordinea de zi a unui proiect de 
hotărâre privind aprobarea participării comunei Cicârlău în cadrul Planului Național de Redresare și 
Reziliență (PNRR), Pilonul VI. Politici pentru noua generație, Componenta C15: Educație și 
aprobarea proiectului „Creșterea calității actului educațional în cadrul Școlii Gimnaziale Cicârlău, prin 
dotarea cu mobilier, materiale didactice și echipamente digitale, inclusiv a laboratoarelor de 
specialitate și a cabinetelor școlare”,  un proiect privind rectificarea bugetului local si un proiect 
privind modificarea HCL nr. 102/2022 privind stabilirea impozitelor si taxelor locale. Supune la vot 
ordinea de zi  propusa -12 voturi pentru   
Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi - Proiect  de hotarare privind alegerea 
presedintelui de sedinta. Este propus si ales domnul consilier local Cadar Gheorghe  - 12 voturi 
pentru . 
 Domnul presedinte de sedinta intreba consilierii locali daca au obiectiuni la  procesul verbal de la 
sedinta anterioara , care este aprobat in forma prezentată. 
Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi . Proiect de hotărâre privind aprobarea 
dezmembrării  numarului cadastral 54317 Cicarlau. 
Domnul primar  Este vorba despre  dezmembrarea păsunii unde va fi amplasată platforma betonata 
pentru depozitarea deseurilor voluminoase. S-au dezmembrat din suprafata totală  de 68212 mp   
doua loturi  1  2750mp si al doilea  65462mp. 
 Dorca Nicolae – unde este terenul ? Inainte de  calea ferată sau după?  
Domnul primar – după calea ferată pe partea stanga. 
 Este  supus la vot proiectl de hotărâre -12 voturi pentru. 
 Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind   desemnarea a 
doi consilieri pentru a face parte din comisia de  evaluarea secretarului general al comunei Cicarlău. 
Domnul primar – am propus pentru a face parte din comisie Balan  Radu Ovidiu si  Bledea Ioan . 
 Este supus la vot proiectul de hotărâre -12 voturi pentru . 
 Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi  

 Domnul primar – am propus ca acest proiect de modificare  a HCL  nr. 72/2022 privind  aprobarea 

Studiului de fezabilitate/documentației de avizare a lucrărior de intervenții, a indicatorilor tehnico 

economici/indicatorilor tehnico economici actualizați și a Devizului general/Devizului general 

actualizat pentru obiectivul de investiții ,, Extindere rețea  de Alimentare cu apă în Comuna Cicârlău, 

județul Maramureș,,,   aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții ,, Anghel Saligny ” 
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precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea 

obiectivului,  să fie scos de pe ordinea  de zi, deoarece  trebuie refacut devizul   general pentru 

incadrarea in standardul de cost   pe locuitor care este in valoare de  1250 euro. 

 Se trece la discutarea punctului   5 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind  modificarea  

HCL nr. 73/2022 privind  aprobarea Studiului de fezabilitate/documentației de avizare a lucrărior de 

intervenții, a indicatorilor tehnico economici/indicatorilor tehnico economici actualizați și a Devizului 

general/Devizului general actualizat pentru obiectivul de investiții ,, Reabilitare și Modernizare 

Drumuri și Străzi în Comuna Cicârlău, Județul Maramureș,,, aprobat pentru finanțare prin Programul 

național de investiții ,, Anghel Saligny ” ,precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli 

finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului , mai exact  modificarea  Anexei nr.22 c  la 

normele metodologice.  

 Marius Herta  - nu se modifica nimic  din punct de vedere al sumelor , se modifică   doar anexa să 

corespuinda cu devizul general  .  

 Este supus la vot proiectul de hotărâre  -12 voturi pentru . 

 Se trece la discutarea punctului  1 suplimentar pe ordinea de zi - proiect de hotărâre privind 

aprobarea participării comunei Cicârlău în cadrul Planului Național de Redresare și Reziliență 

(PNRR), Pilonul VI. Politici pentru noua generație, Componenta C15: Educație și aprobarea 

proiectului „Creșterea calității actului educațional în cadrul Școlii Gimnaziale Cicârlău, prin dotarea 

cu mobilier, materiale didactice și echipamente digitale, inclusiv a laboratoarelor de specialitate și a 

cabinetelor școlare” 

 Domnul primar – am discutat cu doamna director pentru depunerea unui proiect  pentru dotarea 

laboratoarelor  de la scoala ( fizica , chimie, biologie) si mobilier pentru gradinita din Cicarlau , care 

va intra si ea in reabilitare, dar in lucrările de aici nu era decontat mobilierul.   

 Este supus la vot proiectul de hotărâre – 12 voturi pentru  

 Se trece la  urmatorul punct suplimentare pe ordinea de zi  - proiect privind rectificarea bugetului 

local  . 

 Domnul primar -  am primit prin decizia   nr. 2/2023   a finantelor  judetene  suma de 30 mii lei 

pentru plata   drepturilor copiiilor cu cerinte educationale speciale integrati in invatamantul  de masa  

si propunem rectificarea bugetului local cu aceasta suma . 

 Se supune  la vot proiectul de hotărâre – 12 voturi pentru 

 Se trece la discutarea punctului 3 suplimentar pe ordinea de zi  - modificarea HCL nr.  102/2022 

pentru aprobarea impozitelor si taxelor locale.  

Domnul primar – este vorba despre modificarea  taxei de salubrizare . In urma adresei ADI GIDM  ni 

se aduce la cunostiinta faptul că SC DRUSAL a  solicitat   ajustarea tarifelor  pentru  colectarea 

deseurilor reciclabile  colectate separat  de la 346,04 lei /tonă fara TVA la 372,21 lei/tonă fara TVA  

si a tarifului   pentru colectarea  deseurilor menajere  de la populatie  de la  118,2 lei/tonă fara TVA 

la 131,79 lei /tona  fara TVA.  In urma discutiilor  ADIGIDM  cu  reprezentantii  ANRSC, propune   

aprobarea urmatoarelor tarife: colectarea deseurilor reciclabile  colectate separat  de la 346,04 lei 

/tonă fara TVA la 386,4 lei/tonă fara TVA  si a tarifului   pentru colectarea  deseurilor menajere  de la 

populatie  de la  118,2 lei/tonă fara TVA la 128,6 lei /tona fara TVA. 

 Ieri am avut o sedinta online  cu ADIGIDM si cu toti primarii din judet, in care ni s-au adus la 

cunostiinta aceste modificări. In urma discutiilor cu compartimentul contabil pentru acoperirea  

cheltuielilor de salubrizare  ar fi necesară majorarea taxei la 115lei/ membru de familie /an.  În acest 

moment este de 95 lei/an . 

 Frentiu Dorin – ce se intampla cu cei care  si-au platit in luna  ianuarie    taxa. Datorita cresterii 

cheltuielilor  cu salariile   din luna ianuarie   solicita majorarea tarifelor.  

 Domnul primar – la fel s-a intamplat si anul trecut daca va aduceti aminte , tot in luna februarie  s-au 
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modificat tarifele. 

 Bledea Ioan -   valoarea propusa reflectă si transportul la Oradea a deseurilor? 

 Domnul primar – colectare si depozitarea, fara transport  

 Liviu  Pop    - nu avem ce sa facem , nu exista alta firma 

 Bledea Ioan  -  tarifele sunt obligatorii sau informative. 

 Domnul primar – chiar daca nu le acceptam si nu majoram taxa , daca majoritatea   va decide 

acceptarea  noilor valori, va trebui  sa marim taxa obligatoriu. 

 Liviu Pop -  chiar daca  o să stabilim  la 110 lei , restul pana la 115 , cat este necesar sa acoperim 

cheltuielile le suportam noi.  

 Nicu Dorca – la cat se ajunge daca aplicam  rata inflatiei ?  pretul  la motorina a scazut fata de anul 

trecut. 

Bledea Ioan -   diferenta la sfarsitul anului pentru salubrizare tot noi trebuie s-o platim 

 Frentiu Dorin – undeva la 103 lei . 

 Este supus la vot proiectul de hotărâre – 9  voturi pentru , trei  impotrivă.  

Diverse  

 Domnul primar – asa cum stiti a fost semnat contractul de finantare pe POIM  si am  primit de la  

Vital adresa prin care suntem informati ca trebuie sa  suportam partea de cofinantare   pentru anul 

2023  de  376,18 mii lei pentru asstenta tehnica. La rectificarile ulterioare  vom   aloca fonduri pentru 

aceasta cofinantare. 

 Am finalizat raportul procedurii pentru proiectul de alimentare pe bugetul local,  să emitem 

autorizatia si să  semnăm contractul  de executie. 

 Pe fondul de mediu   s-au semnat contractele de finantare  si contractile de  proiectare pentru 

Gradinita Cicarlau  si caminul de la Bargau , iluminat  public  semnat contractul de proiectare  si  a 

fost scoasa la licitatie executia . 

 Pe PNRR   - avem CAV-le, C15 cu scoala , C 10   si  vaile prin CNI. Va trebui sa semnam  

protocolul  cu apele romane. 

Balan Ovidiu – nu ard luminile pe strada Unirii. 

Liviu Pop -  cand  se vor schimba becurile ? 

 Domnul primar -  nu ne permitem sa  platim de doua ori , o sa semnam  contractul de executie , 

daca vom avea  castigator si  vom  schimba becurile. 

 Miclăus Maria- lumea a inceput sa-si faca curatenia de primavare si arunca  tot felul de lucruri peste 

tot. Sunt sesizari de la oameni  cu privire la cainii vagabonzi. 

 Domnul primar – stiu, am luat legatura cu o firma de ecarisaj de la Satu Mare , dar  zic ca sunt 

suprasolicitati si nu fac față. 

 Dorca Nicolae – am fost zilele trecute la dispensarul medical din Cicarlau, pereti din sala de 

asteptare arată groaznic, cladirea este a noastra , ar trubui facut ceva.  

 Jurje Andrei – solicita sa se monteze o oglinda si la iesirea de pe strada Lighet pe partea cu scoala. 

 Pe strada Handalului  vine foarte multa apa de pe deal . 

 Frentiu Dorin – am inteles ca cei de la asociatie de la Ilba au cerut un sprijin pentru  conducta de 

apa ce doresc s-o schimbe. 

 Domnul primar – au fost la noi, am zis ca-i sprijim , sa le facem actele sa intre in legalitate cu 

asociatia, nu putem sa decontam daca nu  sunt constituiti juridic, iar lucrarea ar trebui facută cu o 

firmă ca s-o putem deconta noi cu factura . 

 Frentiu Dorin – cresc costurile daca se constituie juridic  au nevoie de contabil, administrator. Pe 

vremea fostului primar  s-a achizitionat o pompa  

 Domnul primar – si s-a mai luat una. Nu putem sa decontam  cheltuieli   fara acte. Si ar fi dubla 

finantare , daca este semnat contractual cu POIM-ul.  
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 Frentiu Dorim – am inteles ca au stabilit sa puna fiecare  cate 300 de lei sa schimbe teava. 

Varga Adela – gradinita si  scolile de acolo sunt alimentate.   

Danciu   Abrahan Vasile Cristian -  daca din fondul de rezerva nu se poate da un ajutor pentru copii 

lui Roman . 

Georgela Pop – compartimentul de asistenta socială a luat deja masuri 

Bledea Ioan  -  pe Valea Negrutii   este  o cioată de lemn care blochează  scurgerea apei,  este 

sezonul ploilor si se pot produce  inundatii. Sa se ia legatura cu cei de la Ocoalele Silvice  , cine 

exploatează   să -si facă curatenie , gunoiul nu vine doar de la cetateni.  Daca nu se intervine  in 

zona Pompelor    pentru scurgerea apelor  care s-au    adunat in urma ploilor, calitatea apei din put 

va fi afectată. 

 Liviu Pop – problema este la   Peninsulă, unde este blocată scurgerea apelor.  

 Dorca Nicolae – in fundul Vaii Negrutii este un baiat din  Sabisa care  face mizerie, ar trebui montat 

un gratar care sa opreasca mizeriile. 

 Liviu Pop – pe vremuri oamenii ieseau la curatat santurile  

 Bledea Ioan -   nu se poate face gratar , problema sunt rezidurile care  au ramas in fundul vaii cand 

s-a turnat. 

Adela Varga  -   strada Garii este cuprinsa pentru asfaltare ? 

Domnul primar – da  

 Adela Varga – ati zis ca vom monta   niste stalpi de iluminat pe cararea dinspre strada Garii. 

 Jurje Andrei – trei ar fi destui . 

 Liviu Pop – la centrul multifunctional am putea face niste dotari  cu mobilier, o sursa de incalzit, un 

frigider, se inchiriaza si  ar fi frumos dotată. Trebuie rezolvata problema scurgerii apelor de la 

pompe, de la peninsula. S-au aruncat caini si pisici in zona Gostatului . Am inteles problema cu 

becurile, dar  cetățenii doresc sa stie cand se vor schima . Drumul de la familia Babici  este foarte 

rau . 

 Liviu Pop – am fost contactat de catre pictorul Jurje  Vasile ca  a facut un bust a lui Nicolae Sabău si 

intreba daca dorim să-l preluăm , il da in alta parte . Cum stam cu muzeul ? 

Domnul primar – la mine nu a fost , eu nu stiu nimic  despre asta.  A fost discutata solicitarea 

noastra de catre Asociatia comunelor , cu privire la teren , asteptam    hotărârea lor.  

Liviu Pop -  ar trebui intervenit un pic la drumul din vii. 

 Domnul primar – stiu, dar momentan nu avem ce face, statiile de asfalt nu lucreaza inca. 

 Liviu Pop – intreba daca se respecta tabelul cu lemnele pentru cetățeni 

 Domnul primar – da, se respecta. 

Bledea Ioan – am mai intrebat ce s-a intamplat cu recuperatorul de caldură de pe camin, doresti sa 

stie daca se va mai monta.  

 Cozmuta Gheorghe- este prezent la sedinta ordinară si infomeaza consiliul local ca primaria a 

obtinut acte ilegale pe pasunea de la Bargau. 

 Dorca Nicolae -   daca sunteti o asociatie , ar trebui sa aveti  presedinte, jurist, secretar care sa va 

reprezinte. 

Bledea Ioan – nu a-ti prezentat  niciodata actele de proprietate ale asociatiei pentru pasunea de la 

Bargau.  

 Domnul primar – noi nu avem cunstiinta de vreun act constitutiv al asociatiei.  

Nemaifiind alte  probleme de discutat   se declara  inchisa  sedinta ordinară a consiliului 
localdin data de 28 februarie  2023. 

 
  PRESEDINTE DE SEDINTĂ               CONTRASEMNAT SECRETAR GENERAL AL                                                                                                  
Gheorghe CADAR                                                                 COMUNEI CICÂRLĂU    
                                                                                                      Georgela POP  

 


